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با خبرنگاران داوطلب

بررسی عوامل برتری دادرسان شهر غرق آباد در المپیاد آماده کشور

موفقیتی بزرگ در شهری کوچک )2(

ســیده پریا میرطالبی| گاهی برای اثبات 
توانمندی در مهارت هــای فراگیر، باید تمام توان 
خود را صرف کرد تا به کسانی که تلاش را بی ثمر 
می دانند و باور موفقیت بزرگ را با دســتان خالی 
انکار می کنند، اثبات کرد که هیچ کس را دست کم 
نگیرند و بدانند خواستن توانستن است! و دادرسان 
شهر کوچک و کم برخوردار غرق آباد استان مرکزی 
با دســتیابی به موفقیتی بزرگ مــزد تلاش در 
راستای کسب مهارت های امدادی و بشردوستانه 
را در المپیاد آماده کشوری با مدالی خوشرنگ از 
آن خود کردند، چه بســا این موفقیت در رقابت 
برای یادگیری آموزه های امدادی در پایان منجر به 

نجات جان انسانی شود.
اهمیت آموزش های امدادی به دانش آموزان در 
مدارس جهت تحقق شعار هر خانواده ایرانی یک 
امدادگر و از همه مهم تر این  اســت که در حوادث 
هیچ کس زودتر از عضو خانــواده در کنار مصدوم 
نخواهد بود، بــر همگان واضح و مبرهن اســت، 
بنابراین با به نمایش گذاشتن آموزه ها و سنجش 
ســطح مهارت آنها، انگیزه ای جهت روی آوردن 
دیگر دانش آموزان به سمت وسوی این آموزه های 

مفید و حیاتی خواهد بود.
قراردادن دانش آموزان در شرایط واقعی 

مسابقه، باوجود کمبود امکانات
افســانه هنرمند ۲۲ســاله دارای تحصیلات 
کارشناسی مدیریت با دو  ســال سابقه عضویت 
در جمعیــت هلال احمــر که  به عنــوان مربی 
دانش آموزان دادرس خواهر و برادر در این جمعیت 
فعالیت کرده، در رابطه با این موفقیت بیان داشت: 
ما طی این مرحله از مسابقات از مرحله شهرستان 
تا کشــوری تمام ســعی خود را جهــت انتقال 
آموخته های امدادی مان به دانش آموزان، ابتدا در 
مواجهه با شــرایط بحرانی و نجات جان انسان ها 
و ســپس در بالابردن مهارت آنــان در به رقابت 
پرداختن با سایر دانش آموزان کردیم و با پشتکار 

و همکاری به این موفقیت رسیدیم.
هنرمند اظهار داشت: ســعی کردیم دادرسان 
را در شرایط واقعی مســابقه قرار دهیم و با وجود 
کمترین امکانــات، آنها را گروه بنــدی کرده و در 
تمامی آیتم ها بعد از تمرین بین خود دادرســان 
مسابقه اجرا می کردیم تا با ایجاد حس رقابت و کار 
گروهی به هدف خود دست  یابیم و آنها را به تمرین 
بیشتر ترغیب کنیم، این روال به طور مداوم در ۳ماه 

تابستان ادامه داشت.
وی افزود: کســب دو مقام نخست استانی و دو 
مقام نخست و سوم کشوری توسط دو تیم دادرس 
برادر و خواهر جمعیت هلال احمر شهر غرق آباد از 
بهترین دستاوردهای ما طی سال های فعالیت در 
هلال احمر بوده  و با این موفقیت بزرگ، علاوه بر به 
نتیجه رسیدن تمام زحمات ما ذره ای از خستگی 
در وجودمان باقی نماند و با این کار بر همگان ثابت 

کردیم که با تلاش و پشتکار همه چیز امکان دارد.
 توجه به مناطق

 محروم استان، مهم ترین خواسته ما
حمیدرضا شریفلو ۱۶ســاله، دانش آموز  سال 
نهم مقطع دبیرستان است که به عنوان سرگروه 
تیم دادرس انتخاب شــد و به نمایندگی از دیگر 
اعضای تیم در رابطه با نحوه تمرین و موفقیت خود 
بیان داشت: من به انتخاب مدیر مدرسه وارد تیم 
دادرس شدم و بعد از حضور در کلاس های امداد 
و تمرین ها جهت شــرکت در مسابقات به عنوان 
ســرگروه تیــم دادرس انتخاب شــدم و با دیگر 
دانش آموزان به طور مرتب در ســاعات مقرر شده 
در جمعیت هلال احمر حاضر می شدیم و تمرین 

می کردیم.
شــریفلو تصریح کرد: برخلاف تصور همه که 
فکر می کردند علت موفقیت ما داشتن امکانات 
و فضای مناسب تمرین بود، باید بگویم ما حتی 
یک کلاس مشــخص برای تمرین نداشــتیم 
و کم لطفی هــای زیادی از ســوی دیگــران بر 
مــا تحمیل می شــد کــه آنهــا را از روی قصد 
نمی توان شمرد. مهم ترین علت این کم لطفی ها 
محروم بودن شهر کوچک و مشکلات بسیار زیاد 

جمعیت هلال احمرمان بود.
وی اظهار داشــت: مهم ترین درخواســت ما از 
مسئولان، توجه بیشتر به مناطق محروم استان 
همچون شهر غرق آباد است که جزو مناطق کمتر 
برخوردار استان به شمار می رود و دارای امکانات 
خیلی کــم در جمعیت هلال احمر و شــهر خود 

هستیم.

وی افزود: آشنایی با جمعیت هلال احمر قبل از 
لذت شیرین قهرمانی دادرس۴، آشنایی با مربیان 
دلسوزی بود که تمام وقتشان را برای این موفقیت 
و سربلندی ما و شهرمان گذاشتند و همین باعث 

شد هدفم را برای آینده تغییر دهم.
اختراع میخ کش اوس حسن، نخستین 

اختراع جهت تسریع روند کار
حسن رستمی ۱۶ســاله، دانش آموز پایه نهم 
و جــزو دادرســان پرتلاش و مســتعد جمعیت 
هلال احمــر شهرســتان غرق آباد اســت که با 
اختراعات ســاده ولی مفیــد و کارآمدش کمک 
زیادی به تیم قهرمان استان مرکزی کردهاست. 
او در این رابطه بیان داشــت: نحوه آشــنایی من 
با جمعیــت هلال احمــر از طریق بــرادرم بود 
که هم اکنــون به عنوان نجاتگر در پایــگاه امداد 
جاده ای فعالیــت می کند، همچنین عضو کانون 
دانش آموزی مدرسه ای که در آن مشغول تدریسم 
هستم. رستمی با اشاره به زمین سخت و نامناسب 
جهت تمرین چادرزنی گفت: در همین راستا و در 
جهت تسریع در کشیدن میخ ها و کاهش اتلاف 
وقت در این زمین ســخت تصمیم بر ســاختن 
میخ کشی با کمترین امکانات گرفتم و با این کار 
زمان را تا ۵۰ درصد کم کردیم و نام ســاخته ام را 

میخ کش اوس حسن گذاشتم.
وی افزود: همه ما ایــن موفقیت بزرگ را علاوه 
بر تلاش بی قفه و دلسوزانه مربیان خود، با تلاش 
و پشتکار یکدیگر به دست آوردیم و به همه ثابت 
کردیــم به دســت آوردن موفقیت هــای بزرگ 
در ســطح کشــور با وجود هر مانع و مشکلی هم 

امکانپذیر است، فقط باید اراده کنیم.
حضور مداوم در کلاس ها و تلاش های 

بی وقفه، مهم ترین علت موفقیت
حدیثه امیری ۱۵ســاله و دانش آموز پایه نهم 
است که به نمایندگی از دیگر اعضای تیم دادرس 
شــهر غرق آباد در رابطه بــا موفقیت تیمی خود 
در سطح کشور بیان داشــت: ابتدا با عضویت در 
کانون دانش آموزی مدرسه خود و حضور مداوم در 
کلاس ها و برنامه ها از طریق مدرسه جهت حضور 
در تیم دادرس انتخاب شــدیم و تمرینات بعدی 
جهت حضور در مسابقات شهرستانی و استانی را 

شروع کردیم.
امیری با اشــاره به خاطره ای تلــخ و درنهایت 
شیرین از مرحله استانی مسابقات که در ذهنشان 
ماندگار شد، افزود: پس از پایان مسابقه و در برنامه 
اختتامیه از آن جا که برای به دســت آوردن مقام 
نخســت ماه ها تلاش کرده بودیم، وقتی مجری 
برنامه، مقام تیم ما را ســوم اعلام کرد، آن لحظه 
خیلی برایمان سخت و باورنکردنی بود، ولی بعد از 
چند لحظه که مجری از این که نتایج را اشتباه اعلام 
کرده، عذرخواهی کرد و تیم مــا را به عنوان مقام 
نخست مســابقات اعلام کرد، همه اعضای تیم از 
شوق اشک می ریختیم و خوشحال بودیم از این که 

به حق خود رسیدیم.
وی ضمن قدردانی از زحمات مربیان خود اظهار 
داشت: برای مربیان دلسوز و زحمت کشی که طی 
این مدت برای پیروزی ما تلاش کردند و همچنین 
هم تیمی های خــود در چهارمین مرحله از طرح 
ملی دادرس، آرزوی سربلندی و موفقیت روزافزون 

دارم.
محرک ما برای پیروزی »امید« بود

حدیثــه مــداح متولــد ۱۳۸۱ و در پایه نهم 
مشغول تدریس است. او نیز مانند دوستانش که از 
دانش آموزان فعال و مستعد دادرس بود در رابطه با 
روال کاری و تمرینات مستمر این تیم بیان داشت: 
پس از آزمون های امدادی در تیم دادرس انتخاب 
شدم و بودن در کنار اعضای تیم و مربیان دادرس 
از مرحله استانی تا کشوری، جزو بهترین روزهای 
زندگی ما و پر از تجارب و اندوخته های مفیدی بود 

که با یکدیگر به دست آوردیم.
مداح تصریح کرد: ما با وجود کمترین امکانات 
هم لحظه ای از تلاش دست برنداشتیم و با انرژی 
ادامه دادیم. محرک ما برای پیروزی تنها امید بود، 
امید به روزی که نتیجه تمام زحماتمان را خواهیم 

دید.
وی با اشاره به کارآمد بودن آموخته های امدادی 
دادرس در سایر امور زندگی خود افزود: امسال در 
مانور زلزله مدرسه خود، پناهگیری و خروج ایمن، 
بانداژ و آتل بندی را به دیگر دانش آموزان یاد دادیم 
و مانور فرضی را با کمــک یکدیگر به خوبی اجرا 

کردیم.
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شهروند| چندروز پیش بــود که دکتر محمدیون 
دبیرکل هلال احمر درباره اظهاراتی مبنی بر بودجه های 
میلیــاردی و نجومــی در هلال احمر گفــت: بودجه 
هلال احمر در دو ســال گذشــته )۹۴ و ۹۵( یک هزار 
وصد میلیارد تومان بوده است، اما طی این دو سال تنها 
صد میلیارد تومان به هلال احمر پرداخت شــده است. 
قبل تر از آن هم رئیس جمعیت هلال احمر  گفته بود 
که مدت هاســت هزینه عملیات هــای هلال احمر را 
نمی دهند. دکتر ضیایی با اشــاره به این که جمعیت 
هلال احمر به عنوان یک سازمان مردم نهاد بزرگ، بازوی 
تشکیلات حاکمیتی است، گفته بود: بخش مهمی از 
ماموریت هایی که انجام می دهد در قالب همین بازوی 
حاکمیتی انجام می شود و انجام آن برای این جمعیت 
مردم نهاد متحمل هزینه است و باید هزینه های مربوط 
به آن دریافت شود. در حال حاضر دولت نه از هلال احمر 
خرید خدمت می کند و نه هزینه عملیات انجام شده از 
سوی این جمعیت را پرداخت می کند و انجام خدمت 
طی ۲ ســال اخیر تقریبا بدون هزینه انجام شده است. 
این موضوع باعث شد که یکبار دیگر با توجه به این همه 
مصایب و مشکلات و بحران هایی که از زمان پلاسکو به 
بعد در چشم همه مردم بود، نگاهی به ماجرای بودجه 

هلال داشته باشیم.
تنها ١٠درصد از بودجه طرح های توسعه ای 

هلال محقق شده است
ششــم بهمن بود که خزانه دار جمعیت هلال احمر 
گفت: ۱۰ درصد بودجه طرح های توسعه ای هلال احمر 
محقق شده است که ضروری است در این زمینه دولت 
توجه لازم را داشته باشد. مهدی علیپور در مراسم تکریم 
و معارفه مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان زنجان با 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای حادثه پلاسکو اظهار 
داشت: امیدوارم ادامه دهندگان راه این افراد در کمک به 
مردم جامعه بوده و این حادثه درسی باشد به مسئولان 
کشور که دیگر شاهد چنین حوادثی نباشیم. وی با بیان 
این که توجه دولتمردان به دستگاه های امدادی به ویژه 
جمعیت هلال احمر باید بیشتر شــود، افزود: یک هزار 
و صد میلیارد بابت طرح های توســعه امدادی باید به 
جمعیت هلال احمر داده می شــد که تنها ۱۰ درصد 

تحقق یافته است.
خزانه دار جمعیت هلال احمر بــر ضرورت توجه به 
تجهیزات جمعیــت هلال احمر تأکید کــرد و گفت: 
۶۰۰ میلیارد تومان از نظر عمرانی بین استان ها توزیع 

شده است.
علیپور خاطرنشان کرد: زنجان دارای ظرفیت های 
خوبی بوده و وضع موجود به گونه ای است که نیازمند 
تحول بیشــتری اســت. وی با بیان این که زمین های 
این جمعیت در شهرســتان ها و خود زنجــان دارای 
ظرفیت های خوبی برای توسعه است، افزود: هلال احمر 
دستگاه امدادی در خدمت مردم اســت و اگر بودجه 
پایداری برای استان ها تأمین شود می تواند پروژه های 

استانی را اجرایی کند.
خزانه دار جمعیت هلال احمر با اشــاره به این که در 
اولویت های استان باید حل وفصل مشکلات زمین های 
این جمعیت باشد، خاطرنشان کرد: تهران آمادگی دارد 
که به جد در این زمینه ورود کند. علیپور بیان داشــت: 
۵۶مــاه خدمت صادقانه در جمعیــت هلال احمر که 
سیاســی و نگاه قومی و مذهبی ندارد، افتخاری برای 
طاهری است. وی افزود: جمعیت هلال احمر دستگاهی 
است که باید هیچ گونه تبعیض نژادی، قومی و سیاسی 

نداشته باشد.
خزانه دار جمعیت هلال احمر بر ضرورت استفاده از 
توان و ظرفیت جوانان تأکید کرد و گفت: با امکانات کم، 

جوانان در این جمعیت تلاش می کنند. 
هزینه 5٠ میلیاردی برای خرید بالگرد

اما یک نکته خیلی ساده می تواند برای نمونه نشان 
دهد که بودجه تا چه حد می تواند اثرگذار باشد و امکانات 
تا چه حــد می تواند گران و دســت نیافتنی! به عنوان 
نمونه در تاریخ اول اسفند بود که مدیرعامل جمعیت 
هلال احمر استان اردبیل با اشاره به بودجه تخصیص 
داده شده به بالگردی که در همان روز رونمایی شده بود، 
تصریح کرد: این بالگرد به ارزش ۵۰ میلیارد تومان است 

که حرکت بزرگی در زمینه امدادی محسوب می شود.
بهرام غیبی با بیان این که تجهیزات سخت افزاری در 
زمان حادثه نقش مهمی در امدادرســانی دارند، اظهار 
کرد: یکی از تجهیزات مهمی کــه می تواند در زمینه 
حادثه کمک خوبی برای امدادرســانی داشــته باشد، 
بالگرد هوایی است که به یاری و با حمایت های استاندار 
و دیگر مسئولان استانی، این بالگرد برای استان تهیه 

شده و در استان مستقر خواهد بود.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان اردبیل با بیان 
این که باید از حوادثی مانند حادثه ساختمان پلاسکو 
درس عبرت بگیریم، افزود:   باید امکانات و کمبودها را 
در حوادث شناسایی و برای کاهش تلفات حوادث مشابه 
برنامه ریزی کرد تا این تجربه را دوباره تجربه نکنیم، چرا 
که ممکن است ضربات و تلفات جبران ناپذیری داشته 

باشد.
این مسئول با بیان این که از بالگرد هوایی تنها در مواقع 
نیاز استفاده خواهیم کرد، ابراز امیدواری کرد: تلاش ما 
بر این است که آشیانه دایمی بالگرد هوایی را در استان 
احداث کنیم که این کار نیازمند هزینه ۳ میلیارد تومانی 
اســت و امیدواریم به کمک مسئولان استانی بتوانیم 

بودجه مورد نیاز را تأمین کنیم. 
وی با بیان این که پد موقــت بالگرد هوایی اردبیل با 
هزینه 7۰ میلیون تومانی احداث شــده است، افزود: تا 
زمان احداث آشیانه دایمی، از این پد استفاده می کنیم 
که در محل معاونت امدادونجات واقع در شهرک سینا 

اردبیل استقرار یافته است.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان اردبیل با اشاره 
به این که هلال احمر اســتان همیشــه و در همه حال 
کنار مردم بوده، هســت و خواهد بود، گفت: امیدواریم 
هیچ وقت حادثه و بلایی رخ ندهد که امر امکان ناپذیری 

است اما هلال احمر همیشه در آمادگی به سر می برد.
 نمایندگان مجلس نگاهی مساعدت آمیز 

به حوزه های امدادرسان داشته باشند
جالب این اســت که در همان روز اول اسفند رئیس 
کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی در 
بازدید از پایگاه امدادی جنوب شــرق کشــور گفت: 
منابع پایدار دســتگاه های امدادرسان، هفته آینده در 
صحن علنی مجلس مطرح خواهد شــد و باید در این 
خصوص نمایندگان مجلس شورای اسلامی، نگاهی 
مســاعدت آمیز به حوزه های امدادرسان کشور داشته 

باشند.
محمدرضا پورابراهیمی افــزود: تلاش خواهیم کرد 
مساعدت و همکاری مجلس شورای اسلامی را جهت 
تأمین بودجه دستگاه های امدادرسان، ازجمله جمعیت 

هلال احمر بگیریم.
وی تصریح کرد: باید ارتبــاط جمعیت هلال احمر 
با مجلس بیشتر شــود و در این راستا مجلس شورای 
اسلامی هم نگاهی ویژه به ارگان های امدادرسان ازجمله 
جمعیت هلال احمــر دارد و هیــچ مضایقه ای جهت 

تخصیص بودجه انجام نخواهد داد.
وی گفت: شرایط ناپایدار جوی، شرایط خاصی است 
و کمک های امدادی در این شرایط به کاهش مشکلات 

کمک کرده و شرایط را آرام می کند.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
با برقراری ارتباط ویدیو کنفرانس با کشــیک سازمان 
امدادونجات، در جریان روند امدادرســانی به اســتان 

سیل زده فارس قرار گرفت.
وی در ادامــه با برقراری ارتبــاط ویدیو کنفرانس با 
تعدادی از رؤســای شعب جمعیت هلال احمر سراسر 
استان، در جریان روند امدادرسانی و توزیع اقلام مورد 

نیاز مردم قرار گرفت.
5 هزار میلیارد تومان فقط برای امداد جاده ای

در میان اخبــار و اطلاعــات موجود به گزارشــی 
برمی خوریم کــه  در آن بنابه گفتــه روح الله فروزش، 
مدیــرکل امور مجلــس جمعیــت هلال احمر، کل 
بودجه هلال احمر در  ســال رقمی حدود  هزارو۵۰۰ تا  
هزارو۶۰۰ میلیارد تومان است که فقط نزدیک به ۳۰ 
تا ۴۰ درصد آن تحقق پیدا می کند، آن هم درحالی که 
اگر یک سازمان دولتی با حداقل اعتبار بخواهد همان 
وظایف امداد جاده ای هلال احمر را انجام دهد، حداقل 

به ۵هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
بخش قابل تامل ماجرا هم این جاســت که امســال 
در اقدامی عجیب، یکــی از عمده تریــن درآمدهای 
اختصاصی هلال احمر، یعنی همان ۴۲ درصد حاصل 
از حق الثبت اسناد رســمی هم از مجموعه درآمدهای 
هلال احمر حذف شــد تا این نهاد مردمی در  سال ۹۶، 

بیش از گذشته در باتلاق مشکلات مالی فرو رود.
چندی قبل هم دکتر امیرمحســن ضیایی، رئیس 
جمعیت هلال احمر توضیح داده بود که منابع عمومی 
هلال احمر که در قانون مدیریت بحران آمده است، در 
 سال ۹۴ حدود 7۰۰ میلیارد تومان درنظر گرفته بودند 
که ریالی از آن پرداخت نشــد. در  ســال۹۵ نیز دولت 
۵۰۰ میلیارد تومان پیشــنهاد داد که صد میلیارد آن 
بنابه دلایلی در مجلس کم شد و درنهایت ۴۰۰ میلیارد 
تومان برای امســال درنظر گرفته شــد کــه حدود 
صد میلیارد آن پرداخت شــده است. برای سال ۹۶ نیز 
۵۰۰ میلیارد تومان توسط دولت پیشنهاد شده است که 
با توجه به سابقه سال های قبل می توان پیش بینی کرد 
در  سال ۹۶ هم بخش اعظمی از بودجه های هلال احمر 

تخصیص پیدا نکند.
3٠٠ هزار امدادگر بدون حقوق کار می کنند

با یک حساب سرانگشــتی می بینیم که جمعیت 
هلال احمر با فعالیت های متعددی که در عرصه های 
مختلف دارد، ســالانه میلیاردها تومــان در بحث 
صرفه جویی اعتبارات به دولــت کمک می کند، اما 
طی چند ســال اخیــر، حتی گاهــی هلال احمر به 
سختی توانســته هزینه ایاب و ذهاب امدادگران را 

پرداخت کند.
دکتر حسن ابوالقاسم گرجی، معاون توسعه منابع 
انسانی و پشتیبانی جمعیت هلال احمر به همین مسأله 
اشاره می کند و می گوید: »جمعیت هلال احمر با کمک 
بیش از ۸ هزارو۴۰۰کارمند اداره می شــود که اگر قرار 
باشــد دولت به این کارمندان به طور میانگین حقوق 
۳ میلیون تومان پرداخت کند و مزایایی برای آنها در نظر 
بگیرد، آنگاه دست کم حدود سالانه ۴۰۰ میلیارد تومان 

پول فقط برای پرداخت حقوق کارمندان نیاز است.«
گرجی ادامه می دهد: »در صورتی که این مبالغ تأمین 
نشود، دیگر کارمندی وجود نخواهد داشت تا به آموزش 
داوطلبان رسیدگی کند که به دنبال این امر، جمعیت 
هلال احمر به عنوان یــک ارگان مردم نهاد نمی تواند 

پاسخگوی مردمان آسیب دیده باشد.«
به گفته این مقام مسئول »هلال احمر حدود ۳۰۰ هزار 
امدادگر فعال در اختیار دارد که این افراد داوطلب، ضمن 
ارایه داوطلبانه امدادرســانی به مصدومان، تنها هزینه 

ایاب و ذهاب و یک وعده غذا را دریافت می کنند.«
گرجی یادآوری می کند: »نکته دیگری که باید در 
آن تامل کرد این است که اگر قرار بود دولت به جای 
جمعیت به مقوله آموزش کمک های اولیه و پیشرفته 
امدادرسانی به مصدومان بپردازد، باید سالانه مبلغی 
بالغ بر ۳هزار میلیــارد تومان هزینــه می کرد. تا به 
امروز این هزینه هرطور که شــده توســط جمعیت 
هلال احمر تأمین شده اســت، اما درنظر بگیرید با 
حذف حق ثبت اسناد، آیا جمعیت باز این توان مالی 

را خواهد داشت؟«
حق ثبت اسناد، اصلی ترین منبع مالی برای جمعیت 
به حساب می آید و به گفته این مقام مسئول »حتی طی 
جلسه ای که در هیأت دولت تشکیل شد، به این مسأله 
پرداخته شد که حذف حق هلال احمر از ثبت اسناد، کار 
خلافی است. قرار است این حق ثبت از خزانه دار کل، به 
حساب دیگری واریز شود، درحالی که این پول متعلق به 

هلال احمر است.«
معاون توسعه منابع انســانی و پشتیبانی جمعیت 
هلال احمر اظهار می کند: »درواقــع بالغ بر ۸۰ درصد 
نیازهای مالی جمعیت هلال احمــر از طریق دریافت 
همین حق ثبت ها مرتفع می شود. از پرداخت حقوق 
کارکنان و کارمندان جمعیــت گرفته تا هزینه ایاب و 
ذهاب امدادگران داوطلب هلال احمر از همین طریق 

تأمین می شود.«
گرجی خاطرنشان می کند: »حال به این فکر کنید 
که اگر این منبع مالی از هلال احمر گرفته شود، تأمین 

منابع نیروی انســانی به چه صورت امکانپذیر خواهد 
بود؟ اگر تأمین امکانــات اولیه امدادرســانی، تهیه 
خودرو های تیپ یک و همین طــور پرداخت حقوق 
کارکنان در مجموعه با مشکل روبه رو شود، با تحلیل 
نیرو مواجه خواهیم بود که در این بین بیشترین ضرر 

متوجه مردم خواهد بود.«
گرجی تأکید دارد: »حذف حــق ثبت، قطعا دامن 
محلات و مناطق مختلف کشور را هم خواهد گرفت. باید 
توجه داشت که در صورت بروز هر حادثه ای، امدادگران 
هلال احمر برای امدادرسانی حاضر می شوند. حال اگر 
تجهیزات کافی برای نجات آســیب دیدگان در اختیار 
نباشد، چه کسی قرار اســت به آنها رسیدگی کند؟ به 
همین دلیل از نمایندگان محترم مجلس می خواهیم 
برای مختل نشــدن روند امدادرســانی به شــهرها و 
مناطق شــان، اجازه ندهند که حق ثبت حذف شود و 
نگذارند که فرآیند امدادرســانی دچار اختلال جدی 

شود.«
این مقام مسئول توضیح می دهد: »ما نزدیک به ۵ هزار 
دستگاه خودرو خدمت رسان در بلایا داریم که قیمت 
برخی از آنها به یک میلیارد تومان هم می رســد. این 
خودروها، تجهیزات مهمی دارند که در اغلب حوادث، 
امدادرسانی بدون آنها مقدور نیست. حال تصور کنید اگر 
خودرو شهروندی به دره افتاده باشد، آیا باید تیم های 
رهاساز ما وارد عمل شوند یا خیر؟ آیا باید از طریق بالگرد 
و نردبان نجات به داد مصدومان رسید یا خیر؟ آیا نباید 
توســط بچه های امدادگر ما و با جک ها و قیچی های 
مخصوص، مصدومان را نجات داد؟ آیا برای انجام این 
فعالیت ها، خودرو های قوی با امکانات و تجهیزات کافی 
نیاز نیست؟ خودرو هایی که در آنها پمپ های آب قوی و 

پمپ های لجن کش تعبیه شده باشد؟«
گرجی هشدار می دهد: »نمایندگان محترم مجلس 
باید به این فکر کنند که در صورت قطع پرداخت حق 
ثبت، نه تنها امید مردم نسبت به جمعیت هلال احمر 
را ناامید می کنیم، بلکه هلال احمر نیز در پاسخگویی 
به حوادث، با مشکلات مالی فراوانی روبه رو خواهد شد 
که خواه ناخواه این مشکلات به دولت و مردم هم سرایت 

خواهد کرد.«
هلال احمر موظف به تقویت شبکه 

امدادونجات کشور شد
اما نمایندگان برای هلال چــه کردند؟ نمایندگان، 
جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران را موظف 
به تقویت شبکه امدادونجات کشور کردند. نمایندگان در 
جلسه علنی شنبه ۱۸دی ماه در جریان بررسی جزییات 
لایحه برنامه ششم توسعه، ماده ۹۲ این لایحه را پس از 

اصلاح به تصویب رساندند.
به موجب مــاده ۹۲؛ جمعیت هلال احمر جمهوری 
اســلامی ایران به منظــور افزایش ضریــب ایمنی و 
تاب آوری جامعه، پیشگیری و کاهش خطرات ناشی از 
حوادث و ســوانح و  ارایه خدمات بشردوستانه در قالب 
قوانین بودجه سنواتی باید  اقدامات ذیل را انجام دهد:   

الف- کمک بــه حفظ و ارتقای ســرمایه اجتماعی 
با اســتفاده از توان و ظرفیت های مردمــی و افزایش 

مشارکت های اجتماعی مردم.
ب- توسعه و تقویت شبکه امدادونجات کشور با هدف 
اقدامات پیشگیرانه و آمادگی برای پاسخگویی سریع و 

به موقع به حوادث و سوانح کشور.
ج- افزایش آگاهی های عمومی به ویژه آموزش های 
همگانی جهت کاهش خطرپذیری و افزایش تاب آوری 

جامعه در مقابل حوادث و سوانح. 
د- در راستای تأمین منابع پایدار در زمینه مقابله با 
حوادث و سوانح، ۰/۵درصد مندرج در ماده ۱۶۳قانون 
امور گمرکی به یک درصد افزایــش پیدا کرده و منابع 
حاصله پس از واریز به خزانه در قالب بودجه سنواتی در 

اختیار جمعیت هلال احمر قرار می گیرد.
ما نمی دانیم کــه آنها می دانند ایــن بودجه کفاف 
خدمات هلال را نمی دهد. ما نمی دانیم که آنها می دانند 
که همین بودجه اندک هم تحقــق پیدا نمی کند؟ ما 
نمی دانیم که با این بحران ها و خستگی ها چه نوروزی 
را در پیش رو داریــم؟ امیدواریم نمایندگان مجلس و 

دولتمردان بدانند.

بودجه اندک هلال، تحقق بودجه اندک تر و چند پیش فرض نوروزی

توقف امدادرسانی محال است


